
 

Statens vegvesen 

 

 

Notat  

Til: Hovudutval for Samferdsel 

Frå: Statens vegvesen, Vegavdeling Sogn og Fjordane 

Kopi til:  

  

  

  

Kryssing av fylkesveg 55 på Neshøgdi, Luster kommune 

Vi viser til e-post stila til Samferdselsutvalet i Sogn og Fjordane frå Nes og Høyheimsvik 

Bygdelag og frå foreldrene på nes v/Ann Kristin Sperle, e-post av 15.mars 2016. Denne ligg 

vedlagt. 

 

Dette notatet er ei kort oppsummering av historikk/sakshandsaming i samband med 

utbygging av bustadfelt på Neshøgdi, på begge sider av fv. 55. 

 

Det siste som har skjedd i denne saka er at det 9.06.2015 vart det halde synfaring på staden 

der Luster kommune, nettbuss Grunneigar/utbyggjar, Neshøgdi vel/nes og Høyheimsvik 

bygdelag , samt statens vegvesen deltok. Det vart skrive følgjande referat frå synfaringa: 

 

  

Sakshandsamar/telefon: 

Johannes Tubbene/+4790135868 

Vår dato: 04.04.2016 

Vår referanse: 16/49247-1 
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Status pr. idag: 

Etter synfaringa er første, andre og fjerde kulepunkt gjennomført.   
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Historikk: 

 

I uttale datert 02.09.2010 til planprogram og varsel om oppstart av reguleringsplanarbeid – 

gnr. 72 bnr. 3 og 15 – Neshøgdi i Luster kommune skriv Statens vegvesen m.a. følgjande: 

 

«Generelt meiner vi det er uheldig med nye bustadfelt langs riks- og fylkesveg der ein må 

ferdast langs vegar utan gangveg for å kome til alle service- og fritidstilbod. Dette området 

ligg omlag 5 km frå Gaupne og 3 km frå Høyheimsvik. Begge strekningane er dårleg eigna for 

sykling, spesielt mot Gaupne der ein må gjennom Råumstunnelen. 

 

Vi ser ikkje at det er aktuelt å bygge gang/sykkelveg eller få til betre tilhøve for sykling på 

desse strekningane. Det vil seie at ein må basere seg på bil eller buss for alle turar til butikk, 

skule og fritidsaktivitetar. 

 

Det vert no innført fartsgrense på 60 km/t på fv 55 forbi dette området. Det gjer at vi ikkje vil 

gå heilt i mot oppstartsvarselet. Men vi meiner kommunen må vurdere nøye det 

transportbehovet som kjem av utbygginga. Dersom lokale planar eller utbygging fører til behov 

for gangveg, er det kommunen/utbyggjar som har ansvar for gangveg. 

 

Om kommunen vil gå vidare med planen, må det takast med ein del tiltak ved fv 55. 

Plangrensa ligg opp mot 50 m frå fv 55. Det er greitt med tanke på bustader. Men planen må 

ta med kva som skal gjerast med krysset for å få utbetra det som det står i planprogrammet. 

Vidare må planen ha med gangveg til busslommene og til trygt kryssingspunkt mot 

bustadfeltet på oversida av fylkesvegen. På oversida av vegen er det om lag 100 m til næraste 

busslomme. Det må planleggast og byggast gangveg dit. På nedsida av vegen er det om lag 

250 m til busslomme i begge retningar. Det må vurderast korleis ein kan kome til næraste 

busslomme på ein trygg måte, anten ved å bygge gangveg langs fv 55 eller ved å bygge 

gangveg direkte frå feltet til busslomma. 

 

 

 

Vi vil kome med meir detaljerte merknader når reguleringsplanen er teikna opp. Dersom dei 

punkta vi har teke opp med trygg tilkomst til feltet og trygg tilkomst til busslommene ikkje er 

med i planen, vil vi vurdere motsegn til heile planen.» 
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Detaljreguleringsplan: 
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Teiknforklaring: 
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Pr. 01.06.2010: 

Det vart innført redusert fartsgrense frå 80 km/t til 60 km/t på den aktuelle strekninga over 

Neshøgdi. 

 

 

Utdrag av føresegnene til detaljreguleringsplan for Neshøgdi bustadfelt: 
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Referat frå synfaring 29.09.2010 der vegvesenet, Luster kommune, utbyggjar, entreprenør 

og konsulent deltok:
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Godkjenning planprogram Luster kommune: 
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Skriv datert 9. nov. 2014 frå Nes og Høyheimsvik bygdelag: 

 

Det er i størrelsesorden 60-70 ungar yngre enn konfirmasjonsalder på Nes og Høyheimsvik. 

Fv. 55 gir oss store utfordringar med tanke på trygg skuleveg og ferdsel for mjuke 

trafikkantar. Med bakgrunn i dette er det eit strekt ønskje frå Nes og Høyheimsvik Bygdelag 

om følgjande tiltak: 

 Undergang fv. 55 på Nes for å knytte dei 2 ny-etablerte byggjefelta saman. 

 

 

 

Årskiftet 2014/2015: 

Det vart halde møte mellom statensvegen og representantar for grendalaget, der 

utfordringar knytt til trafikktryggleiken ved kryssing fv. 55 på Neshøgdi var tema. 
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Vedlegg: 
 
 
Fra: Ann Kristin Sperle [mailto:anki@jostedal.no]  
Sendt: tysdag 15. mars 2016 09:14 
Til: Postmottak Sentraladm <Postmottak.Sentraladm@sfj.no> 
Kopi: guk-sand@online.no; Arnstein Menes <Arnstein.Menes@sfj.no> 
Emne: farleg vegkrysssing  
  
Til Samferdselsutvalet i Sogn og Fjordane 
  
  
Hei 
  
Viser til samtale med Gunn Sande og Arnstein Menes under fylkesårsmøtet i Balestrand 4-5mars i år.  
  
Eg ynskjer å fremje prioritering/avklaring rundt kryssing av Fv. 55 ved Nes i Luster Kommune. 
Kartutsnitten under viser eit utklipp av Nes, med pil mot Gaupne (G) og Skjolden (S). Dei to raude 
ringane viser to nye private byggefelt som er bygd opp på kva si side av fylkesvegen dei siste åra.  
  

 
  
Dei private reguleringsplanane for desse to felta gav ikkje noko løysing for kryssing av vegen mellom 
felta, eller for trygg skuleveg til busshaldeplassar for det aukande talet skuleborn som no er etablert 
og bur på Nes. Skulevegen deira er til Gaupne med buss, og vegen må kryssast i eit trafikkert område 
med dårleg sikt (lang kurve utan oversikt).  
  
Nes og Høyheimsvik bygdelag har jobba hardt med å setje trygg vegkryssing og trygg skuleveg på 
dagsorden, og har vore i fleire møter med vegvesenet, kommunen, formannskapet og media. 

mailto:anki@jostedal.no
mailto:Postmottak.Sentraladm@sfj.no
mailto:guk-sand@online.no
mailto:Arnstein.Menes@sfj.no
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Fartsgrensa har me fått ned til 60 km/t, men no vert dette nytta som argument mot oss, og at vegen 
ikkje lenger er eit trafikkfarleg for skuleborna. Alle er likevel enige om at kryssinga av vegen framleis 
er eit problem på denne svingen. Oppheva gangfelt over vegen er i fylgje vegvesenet ikkje eit 
alternativ her. Då står me att med overgang eller undergang. Kommunen har rekne på ein universelt 
utforma undergang, og det er kostnadsrekna til ca 3.mill.  
  
Per i dag er det ca 20 skuleongar som har skulevegen sin her dagleg, og av dei er det berre ein 
ungdomsskuleelev. Kulla framover vil føre til aukande tal skuleongar, og foreldra i området er redde 
og ikkje nøgd med situasjonen.  
  
Utbyggjar skulle i fylgje reguleringsplanen lage ei utvida skulder på oppsida av vegen, men dette vart 
til slutt omgjort til å leggast på utsida av rekkverket på nedsida av vegen. Situasjonen er betra, men 
kryssinga av vegen er  framleis like skummel. I tillegg stoppar no bussen på veg heim frå skulen rett i 
ei avkøyrsle slik at det vert mindre gåing langs fylkesvegen, då det ikkje er tilrettelagt for gåande 
langs denne vegen. 
  
Spørsmålet vårt er då: Kvar går no vegen vidare? Me ynskjer ein undergang. Og me ynskje den 
undergangen no, ikkje om 10 år. Det er no borna kryssar vegen fleire gonger dagleg, og me får stadig 
tilbakemeldingar frå bilistar som har passert borna våre langs vegkanten når det kjem ein trailer i 
mot. Me ynskjer å fremje dette mot samferdselsutvalet i fylket og håpar at det kan jobbast mot ei 
løysing der kommune, fylkeskommune som vegeigar kan gå saman og sjå grundig på denne 
situasjonen – og dele på kostnadane med å få realisert ein tryggare skuleveg for borna i området.  
  
  
Helsing 
Ann Kristin Sperle 
for Nes og Høyheimsvik Bygdelag og 
for foreldrene på Nes 
  
  
  
e-post: anki@jostedal.no 
  
mobil: 993 93 873 
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